
3.5 Ἰησους 

Jméno Ἰησους – Ježíš nebo Jozue – se skloňuje podobným, ale ne zcela totožným 

způsobem jako λογος (obměny jsou důsledkem silného zvuku ου, který ovládá 

obvyklé koncovky). 

N. Ἰησους  

 

(vokativ je Ἰησου) 

A. Ἰησουν 

G. Ἰησου 

D. Ἰησου 

 

Např. οἱ ὀχλοι ζητουσιν τον Ἰησουν. – Zástupy hledají Ježíše. 

ὁ δουλος του Ἰησου λεγει. – Ježíšův služebník říká. 

Protože Ἰησους má obvykle určitý člen, je lehké zjistit, v jakém pádě se nachází – τῳ 

Ἰησου musí být dativ, protože τῳ je dativ a členy a podstatná jména se v pádě (i čísle i 

rodu) shodují. 


